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Editorial

Milí Havlíčkobrodští,
na ZŠ V Sadech jsme v červnu oficiálně završili jeden velký 
stavební projekt v našem městě. Společně jsme otevřeli půdní 
vestavbu s novými moderními učebnami, kabinety, školním 
klubem a výtahem napříč všemi patry. Bilancováno čísly, jsou 
to 2 roky stavebních prací, 53 milionů korun, z toho 40 milionů 
z dotace IROP, 8 odborných učeben a kilogramy trpělivosti žáků 
a učitelů ZŠ V Sadech. Po dva roky se totiž více než 600 dětí 
a 40 učitelů muselo naměstnat do 2 pater místo 3 – učilo 
se dokonce i na chodbě a AZ Centru. Odměnou jim však 
jsou krásné, prosvětlené prostory vybavené nejmodernějšími učebními technologiemi 
a pomůckami. V aktuálním čísle můžete spolu s námi nahlédnout do nových prostor, 
ze kterých je mimochodem krásný výhled na naše město a historické centrum 
obklopené zelení parku Budoucnost. 

Do budoucnosti hledí také další stavební projekt, který je však několikanásobně 
rozsáhlejší. Jedná se o přípravu nové obytné zóny Na Nebi, kde bude již od začátku srpna 
startovat aukce parcel. Celkem jsme připravili 21 zasíťovaných pozemků pro výstavbu 
rodinných domů. K projektu jsou nachystány také přehledné webové stránky, kde již brzy 
budete moci vybírat z parcel o výměrách v rozpětí od 287 do 861 metrů čtverečních. 
Stavbou budoucnosti je také jihozápadní obchvat, kde jsme Ředitelství silnic a dálnic na 
červnovém jednání zastupitelstva města požádali o zpracování ekonomického posouzení 
2 variant, kdy jedna se vyhýbá obci Šmolovy od severu a druhá naopak od jihu. 

Ovšem nebylo by to kompletní červencové číslo, kdybychom se neohlédli za školním 
rokem. Je to ostatně hlavní téma aktuálního vydání. Vysvědčení je zaběhaným koloritem 
konce školního roku. Jako novinku jsme však letos připravili předávání cen pro nejlepší 
žáky základních škol, které se do loňského roku konalo na podzim. Chtěli bychom s nimi 
slavnostně uzavřít školní rok a pro některé také docházku na základní školu. A kdo se stal 
pomyslnou budoucností našeho města? Nachystali jsme pro Vás přehled oceněných i se 
vzkazy od jejich učitelů. 

Přeji Vám příjemné prázdninové čtení – třeba na městském koupališti, kde jsme pro 
Vás připravili několik novinek.
Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Aktuality

Díky modernizaci kotelny na 
Smetanově náměstí zlevní teplo
Městská společnost Teplo HB zahájila 
v květnu přípravy na výměnu stávajících 
plynových kotlů za moderní kondenzační 
kotle v kotelně na Smetanově náměstí. Tato 
nová zařízení přinesou o 20 % vyšší účinnost 
spalování, a s tím související úsporu energií 
a emisí. Součástí projektu je i nezbytná 
rekonstrukce komínového tělesa.

„I přes počáteční investici, která se 
odhaduje na 1,5 milionu korun za komínové 
těleso a konstrukce a zhruba milion korun 
za jeden kotel, se očekává velmi rychlá 
návratnost investice, přibližně do 10 let,“ 
vypočítává Miroslav Sommer, ředitel 
Teplo HB. Díky tomu se sníží ceny tepla 
pro obyvatele města, kteří odebírají teplo 
z městských kotelen. 

Další investicí města Havlíčkův Brod, 
na které se podílí Teplo HB, je instalace 
fotovoltaických panelů na střechy 
4 bytových domů ve vlastnictví města 
na Sídlišti Pražská. „Na každý dům bude 
nainstalována fotovoltaika s výkonem 
přibližně 25 kilowatt-peaků (kWp), 
což dohromady pro celé sídliště činí 
100 kWp. Představuje to roční výrobu 
100 megawatthodin (MWh) elektrické 
energie,“ upřesňuje Miroslav Sommer.

Vyrobená energie bude primárně 
využívána pro společné prostory bytových 
domů. Přebytečná energie bude sdílena 
s dalšími městskými budovami podle 
aktuální potřeby. Na projekt fotovoltaiky pro 
bytové domy byla získána dotace ve výši 

2,3 milionu korun, která pokryje minimálně 
polovinu veškerých nákladů. Návratnost 
této investice se předpokládá v rozmezí 
6 až 8 let.

V dalších fázích se počítá s instalací 
fotovoltaiky na mateřských školách. Plánuje 
se také 100kWp elektrárna na Základní 
škole Nuselská, která bude dodávat energii 
nově instalovaným tepelným čerpadlům, 
a další 100kWp elektrárna na Základní škole 
Konečná. Připravuje se rovněž elektrárna 
na kině Ostrov o výkonu přibližně 70 kWp. 
Všechny tyto projekty čekají na schválení 
dotací a stavební povolení.

ŘSD chystá ekonomické posuzování 
dvou variant jihozápadního obchvatu
Zastupitelé města přijali na červnovém 
zasedání usnesení, ve kterém žádají 
státní podnik Ředitelství silnic a dálnic ČR 
o vypracování ekonomického posouzení 
2 variant jihozápadního obchvatu města. 
Tato iniciativa je spojena s přípravou řešení 
komunikace, jejíž trasa může v budoucnu 
přesahovat i správní území Havlíčkova 
Brodu. Město v tomto procesu nevystupuje 
jako investor, ale jako dotčený subjekt, který 
bude průběžně informovat občany o dalších 
fázích projednávání.

„Dlouhodobě nás trápí doprava na 
příjezdu do Havlíčkova Brodu od Humpolce, 
kde je více než nutné tuto tranzitní dopravu 
odklonit z města a napojit ji na jihovýchodní 
část obchvatu, která aktuálně končí 
u kruhového objezdu u Selské jizby. Město 
dostává průběžně podněty od obyvatel jak 
města Havlíčkův Brod, tak i přilehlých osad, 
jako jsou například Šmolovy nebo Občiny, 
a snaží se hledat kompromisní řešení, které 
bude mít nejmenší dopad na zdraví lidí. Na 
jednání byla mezi zastupiteli největší shoda 
na variantě č. 3 a variantě č. 5,“ přiblížil 
situaci starosta města Zbyněk Stejskal. 

Město přistupuje k tématu obchvatu 
s respektem k odborným podkladům, 
legislativním postupům a oprávněnému 
zájmu státu na zajištění dopravní 
obslužnosti širšího regionu. V aktuální 
fázi se jedná pouze o zahájení procesu 

aktualizace dokumentace, který bude 
podroben dalšímu připomínkování 
a projednání. „Zastupitelé města 
vzali aktuální předložené informace 
o vyhledávání nejlepší možné trasy 
jihozápadního obchvatu na vědomí. 
Nepředbíháme a čekáme na další kroky 
v rámci zákonného postupu. Celý proces je 
poměrně komplikovaný a vstupuje do něj 
několik dotčených orgánů, kterým se zatím 
nepodařilo najít shodu,“ uvedl místostarosta 
Libor Honzárek.

Na Vysočině může vzniknout 
největší bateriové úložiště v Česku
Zastupitelstvo města Havlíčkův Brod na 
konci května jednomyslně schválilo zřízení 
věcného práva stavby na pozemku v lokalitě 
Baštínov. Ten bude sloužit pro výstavbu 
vůbec největšího bateriového úložiště 
v České republice. Zařízení má zásadně 
přispět ke stabilizaci energetické sítě v celé 
republice. Město Havlíčkův Brod tímto 
krokem podpořilo spolupráci se společností 
C-energy, která v rámci nově vzniklé 
firmy C-storage HB plánuje ve spolupráci 
s Jipocar Power výstavbu úložiště na ploše 
25 000 m² v těsném sousedství jedné 
z nejvýznamnějších rozvoden v zemi. 

Pro město to navíc znamená trvalý 
příjem ve výši 5 milionů korun ročně. 
„Projekt přináší Brodu nejen výrazný 
finanční přínos, ale také důležitou roli 
v energetické budoucnosti celé České 
republiky. Aktivně jsme o tento typ 
investice usilovali a dnešní rozhodnutí 
zastupitelstva je výsledkem zodpovědné 
přípravy i dlouhodobé strategie města,“ 
uvedl starosta Zbyněk Stejskal. 

Je potřeba si říct, že přenosové sítě 
v celé EU nejsou v dobré kondici a pro 
ukládání elektřiny z obnovitelných zdrojů 
chybějí kapacity baterií. Projekt, který 
jsme jako zastupitelé podpořili, má 
přesah do celé republiky, ale konkrétní 
přínosy pocítí právě Broďáci, a to díky 
každoročním několika milionovým příjmům 
města,“ doplnila místostarostka Marie 
Rothbauerová.
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Aktuality

Stará radnice zazářila v krajském 
kole soutěže Stavba roku
Nově opravená budova Staré radnice získala 
ocenění v krajském klání Stavba roku. Titul 
získala právě za úspěšnou rekonstrukci, která 
vyvrcholila v loňském roce. Podle odborníků 
komplexní a zdařilá renovace vrátila budově 
společenský a kulturní význam. Díky opravám 
se stavba také zapsala na prestižní seznam 
národních kulturních památek. Právě tyto 
dva aspekty byly hlavními motivy odborné 
poroty pro udělení titulu Stavba roku Kraje 
Vysočina. Ocenění převzali zástupci města 
na galavečeru konaném v půli června. 
Stará radnice pak zazářila ještě jednou, a to 
v hlasování laické veřejnosti, kde získala 
3. místo. Investorem rekonstrukce a majitelem 
Staré radnice je město Havlíčkův Brod. 

Další stavbou v našem městě, která 
byla v rámci prestižní soutěže oceněna, 
je také budova hospice Mezi stromy, 
která dostala čestné uznání. Majitelem 
budovy je Kraj Vysočina. Jeho stavbu za 
76 milionů korun financoval Kraj Vysočina 
s dotací od Ministerstva zdravotnictví ČR. 
Odborníci ocenili vytvoření kultivovaného 
a důstojného prostředí paliativní péče, které 
reflektuje individuální potřeby pacientů 
s nevyléčitelným onemocněním.

Hlasujte pro záchranu lunetových 
obrazů z brodského kláštera. 
Poděkují Vám.
Unikátní cyklus lunetových obrazů z bývalého 
havlíčkobrodského kláštera byl vybrán do 
ankety Památky děkují. Pozornost odborné 
veřejnosti si vysloužila jejich záchrana 

a restaurování, které bylo loni po dlouhých 
13 letech završeno. Iniciátorem náročné 
restaurace byla havlíčkobrodská radnice. 
Obnova probíhala za finanční podpory města, 
Ministerstva kultury ČR a Kraje Vysočina. 
„Restaurování mimořádně hodnotného 
souboru představuje významný příspěvek 
k obnově kulturního dědictví regionu i celé 
České republiky,“ uvádí k projektu obnovy 
Národní památkový ústav.

Autorem souboru 44 barokních 
lunetových obrazů z 1. poloviny 18. století 
je Jakub Pischel. Když byly v 80. letech 
20. století nalezeny, nacházely se v havarijním 
stavu. Obrazy byly bez rámů a mnohdy 
napadené plísní a potrhané. Následně byly 
umístěny do sklepa, kde se jejich stav ještě 
zhoršil. I přesto byly v roce 2006 prohlášeny 
kulturní památkou. O tři roky později byla 
zahájena jejich úspěšná obnova: „Projekt 
restaurování cyklu lunetových obrazů 
v Havlíčkově Brodě je ukázkou systematické 
a odpovědné péče o kulturní dědictví, 
realizované s respektem k historickým 
hodnotám děl i současným požadavkům na 
jejich uchování a zpřístupnění veřejnosti,“ 
uvedl Národní památkový ústav na 
svých stránkách. Pro projekt záchrany 
a restaurování vzácných obrazů můžete 
hlasovat do 30. září na webu Národního 
památkového ústavu www.npu.cz a nebo 
stačí naskenovat QR kód. 

Město Havlíčkův Brod 
zmodernizuje dotační systém 
Zastupitelstvo města Havlíčkův Brod 
schválilo aktualizaci Zásad pro poskytování 
finančních podpor z rozpočtu města 
na rok 2026. Významnou novinkou je 
zjednodušení formulářů a zavedení možnosti 
podání žádosti i vyúčtování dotace on-line 
prostřednictvím webových stránek města. 
Cílem je zpřehlednit a usnadnit celý 
dotační proces nejen pro organizace, ale 
i jednotlivé žadatele. „Chceme být moderní 

a vstřícní vůči občanům i spolkům, které se 
ucházejí o podporu z městského rozpočtu. 
Zjednodušené formuláře a možnost online 
podání jsou krokem správným směrem,“ uvedl 
starosta města Zbyněk Stejskal.

Zastupitelé rozhodli o podpoře 
sportu, mládeže i sociálních služeb
V rámci červnového zasedání zastupitelé 
podpořili individuální dotace pro dva místní 
spolky. Tělovýchovná jednota Jiskra Havlíčkův 
Brod z.s. obdrží částku 300 000 Kč na projekt 
výměny osvětlení ve sportovní hale. Stejná 
částka byla přidělena i spolku TJ SOKOL 
MÍROVKA, z.s., a to na generální opravy 
sportovního areálu. 

Zastupitelstvo města Havlíčkův Brod na 
svém zasedání schválilo rovněž veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí individuální dotace 
ve výši 50 000 Kč Radě dětí a mládeže kraje 
Vysočina, z.s. Dotace bude využita k realizaci 
tří mládežnických projektů v roce 2025: 
„WAFK Challenge a shyby pro Huberta“, 
„Podvečerní běh Forresta Gumpa a vzdělávací 
přednášky“ a „Havlíčkobrodský Majáles 2025“. 
„Tyto iniciativy jsou zaměřeny na podporu 
neformálních skupin mladých lidí ve věku 
15–26 let, kteří nejsou členy žádné organizace 
a bez této podpory by neměli možnost žádat 
o veřejné prostředky na své projekty a nápady. 
Finanční účast města umožní získání dalších 
35 000 Kč z Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy ČR, čímž se celkový rozpočet na 
podporu mládežnických projektů v Havlíčkově 
Brodě v roce 2025 navýší na 85 000 Kč,“ 
vysvětluje místostarosta Vladimír Slávka.

Město Havlíčkův Brod i v roce 2025 
počítá s významnou podporou nestátních 
neziskových organizací, které působí na jeho 
území. Zastupitelstvo město schválilo návrh 
na spolufinancování těchto služeb a celkově 
je na tento účel v rozpočtu vyčleněno cca 
1,5 milionu korun. „Sociální služby představují 
nepostradatelnou oporu pro naše obyvatele, 
kteří se ocitli v těžké životní situaci. Je 
správné, aby se město na jejich financování 
podílelo a přispělo tak k udržitelnosti těchto 
služeb v regionu,“ uvedl místostarosta 
Vladimír Slávka.
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Informujeme

Město Havlíčkův Brod nabídne k prodeji pozemky 
v nové obytné zóně „Na Nebi“ prostřednictvím 
elektronické aukce
„Město Havlíčkův Brod připravuje k prodeji atraktivní stavební 
pozemky v lokalitě „Na Nebi“, které jsou určeny výlučně pro 
výstavbu rodinných domů. Celkem 21 pozemků o velikosti od 
287 do 861 m² bude nabízeno prostřednictvím moderního 
elektronického aukčního systému dostupného na samostatných 
webových stránkách,“ uvedl starosta Zbyněk Stejskal. Speciální 
web s nabídkou parcel Na Nebi bude zpřístupněn zájemcům 
v nejbližších týdnech. 

Vyvolávací cena je stanovena na 4 490 Kč za metr čtvereční 
včetně DPH, přičemž skutečná prodejní cena bude záviset na 
výsledku aukce. Kupující, kteří splní podmínky dané v kupní 
smlouvě, mohou získat zpětný bonus ve výši 150 000 Kč. 

Moderní infrastruktura a jasná pravidla
„K hranici každého pozemku budou přivedeny všechny potřebné 
inženýrské sítě – plyn, vodovod, splašková kanalizace a elektřina. 
Přístup ke všem pozemkům bude zajištěn z veřejné komunikace 
v majetku města,“ doplňuje místostarosta Libor Honzárek. 
Pro celou lokalitu byl vypracován detailní regulační plán, který 
stanovuje jednotné architektonické a urbanistické podmínky. 
Kupující se zavazují dokončit stavbu rodinného domu nejpozději do 
pěti let od kolaudace technické infrastruktury nebo uzavření kupní 
smlouvy.

Elektronická aukce s plovoucím koncem
Novinkou je systém elektronické aukce s tzv. plovoucím koncem. 
Pokud v posledních 24 hodinách nikdo nepřihodí, aukce končí. 
Učiní-li však někdo příhoz v závěrečných 24 hodinách, aukce se 
automaticky prodlužuje o dalších 24 hodin. Minimální příhoz je 
stanoven na 10 000 Kč.

„Obytná zóna Na Nebi představuje jeden z klíčových projektů 
pro rozvoj našeho města. Chceme podpořit mladé rodiny a přilákat 
nové obyvatele kvalitním bydlením s moderní infrastrukturou. 
Vyvolávací cena pokrývá naše investice do projektu, nepočítáme 
s žádným ziskem – prioritou je rozvoj města,“ říká místostarostka 
Marie Rothbauerová a dodává: „Elektronická aukce zajistí 
transparentní a spravedlivý proces prodeje. Regulační plán zaručí 
jednotný a kvalitní vzhled celé lokality. Věříme, že „zóna“ Na Nebi se 
stane atraktivním místem pro bydlení, které obohatí naše město 
o nové obyvatele a rodiny.“

Praktické informace
Pozemky jsou veřejně přístupné a lze je kdykoliv prohlédnout. 
Elektronická aukce se uskuteční prostřednictvím aukčního 
systému na vlastních webových stránkách, které budou spuštěny 
už v nejbližších týdnech, aby měli zájemci dostatek času na 
prostudování. Předpokládaný termín zahájení samotné aukce je 
1. 8. 2025 v 8 hodin ráno. 

Každý pozemek má navíc svou samostatnou aukci. Účastnit 
se může fyzická nebo právnická osoba, která může na území ČR 
nabývat nemovitosti a nemá vůči městu nesplněné závazky.
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Slovo zastupitelů

Vážené a milé Broďačky, vážení a milí 
Broďáci,
dovolte mi touto cestou Vás pozdravit 
a předat Vám pár svých myšlenek, podělit 
se s Vámi o zkušenosti a pocity, které 
jsem za 31 let jako zastupitelka města 
posbírala. Nebylo toho málo. Nyní se 

jako předsedkyně výboru zastupitelstva 
města pro kulturu, média a cestovní ruch 
pravidelně scházím spolu s dalšími 10 členy 
a doporučujeme aktivity, projekty, finanční 
podpory pro akce v oblasti kultury, hudby 
a cestovního ruchu. 

V našem městě máme i slavné 
rodáky, dále čestné občany, o které je 
potřeba pečovat, a jsme vděčni za to, že 
nás proslavují i dál mimo naše město. 
Jsem velmi šťastná, že každoročně se 
koná například festival J. V. Stamice, Trhy 
řemesel, Podzimní knižní veletrh, Malý 
folklorní festival, Havlíčkobrodské kulturní 
léto. Také si považuji toho, že podnikatelé se 
čím dál více zapojují do pořádání kulturních 
akcí pro obyvatele  jako např. Rebel fest, 
Amylon a další. Jsme určitě velmi hrdí na to, 
že v HB máme Krajskou knihovnu Vysočiny, 
která je takovým centrem sociálních vazeb 
pro všechny generace a pořádá velké 
množství kvalitních akcí.   

V nadcházejícím roce 2026 to bude 
770 let od první písemné zmínky o našem 
městě. Dne 20. 10. 1256 vydal olomoucký 

biskup Bruno listinu, v jejímž latinském 
textu je obsažena nejstarší zmínka 
o existenci sázavského Brodu. Věřím, že 
po celý příští rok proběhne celá řada akcí 
a aktivit, která nám toto důležité výročí 
připomenou. Myslím si, že už nyní bude 
třeba zahájit přípravy a vyzvat i vás, od škol 
počínaje, spolky, sportovce, kluby s nápady, 
které by město mohlo v rámci tohoto výročí 
propojit.    

V letošním roce jsme oslavili 40 let 
partnerství s městem Brielle z Nizozemí, 
v roce 2027 to bude 20 let od podepsání 
partnerské smlouvy s městem Brixen 
v Jižním Tyrolsku. Uvědomujeme si, jak je 
důležité propojovat přes hranice zejména 
mládež. Budeme se těšit na vaše návrhy 
aktivit, do kterých byste se chtěli zapojit. 

Přeji nám všem, abyste  se do svého 
města rádi vraceli, měli jste zde kromě 
rodiny i dobré přátele a Havlíčkův Brod 
se rozvíjel tím správným směrem. Je to 
i na každém z nás, jak k tomu svým dílem 
přispějeme :-) 
Jana Fischerová, ODS

Chystáte opravu domu v MPZ? 
Startuje pro Vás dotační výzva!
Pokud chystáte v příštím roce opravu domu, 
který se nachází v havlíčkobrodské městské 
památkové zóně, pak můžete požádat 
o finanční podporu z dotačního titulu 
Program regenerace městských památkových 
rezervací a městských památkových zón 
ČR. Každoročně ho vyhlašuje ministerstvo 
kultury a k udíleným dotacím přidává navíc 
10% podíl také město.  Konkrétně Havlíčkův 
Brod poskytuje za tímto účelem peníze ze 
svého rozpočtu už od roku 1996 a v souhrnu 
už obnovy a restaurování památek v MPZ 
podpořil mnoha miliony korun.

Na sepsání žádosti máte čas do konce 
letošního září. Pokud s tím nemáte zatím 
zkušenost, můžete se poradit na městském 
úřadě V Rámech. Informace Vám poskytnou 
na oddělení řízení projektů. Kontaktní údaje 
jsou uvedeny v důležitých informacích pod 
článkem. A pokud už s žádostí zkušenost 
máte, můžete o dotaci klidně požádat znovu. 
Objem peněz je samozřejmě omezený, ale 
zapojit se lze i opakovaně. 

Podstatné je také vyzdvihnout základní 
podmínky, které jsou s podáním žádosti 
spojené. Žádat o podporu na obnovu nebo 
restaurování může pouze majitel nemovitosti. 

Peníze jsou určeny jen na obnovu a nebo 
restaurování, což v praxi znamená, že třeba 
novou kabeláž z nich nezaplatíte, zato 
například obnovu historické fasády ano. 
Zkrátka dotace Vám pomůže se zachováním 
historické hodnoty domu. Na fotografii 
u článku můžete vidět příklad zdařilé obnovy 
v havlíčkobrodské MPZ. 

Důležité body:
Žádosti je možné podávat do 30. 9. 2025.•	
Obnova kulturní památky musí být •	
realizována a profinancována v období od 
1. 1. 2026 do 30. 11. 2026.
Památka musí být zapsaná v Ústředním •	
seznamu kulturních památek ČR.
Příspěvky nemohou být použity na •	
modernizaci a jiné úpravy prováděné 
v zájmu vlastníka památky ani na práce 
investiční povahy.
Vlastník památky hradí ze svých zdrojů min. •	
40 % uznatelných nákladů (maximálně 50 % 
hradí ministerstvo kultury a 10 % město 
Havlíčkův Brod).

S žádostí Vám poradí: Ing. Jana Deveci 
(jdeveci@muhb.cz, 735 744 200),  
MěÚ V Rámech 1855.

Informujeme
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Na konci školního roku obcestovaly 
děti z brodských mateřinek svět 
nebo pozorovaly líhnutí kuřátek
V mateřské školce Nádražní se děti se školním 
rokem rozloučily kouzelně, a to doslova. 
K Mezinárodnímu dni dětí jim zde učitelky 
zorganizovaly den plný kouzel a pokusů 
s názvem Kujme pikle. „Děti si mohly například 
vyrobit sopku, nechat vykvést kouzelnou 
květinu, prověřit, jak mají silné plíce nebo si 
třeba vyrobit vlastní káču z cédéčka, která umí 
měnit barvy. Za odměnu měly děti připravenou 
hostinu a cukrovou vatu,“ popsala program 
Veronika Aubrechtová z mateřinky Nádražní. 

V mateřince Nuselská se utužovaly 
rodinné vazby
V mateřské škole Nuselská zase děti v rámci 
Dne rodiny prověřily své manuální dovednosti. 
Zkoušely například zatloukat hřebíky, sestavit 
panáčka ze šroubků, vysévat semínka řeřichy, 
dělat špízy, vyfotit se a vložit fotografii do 
vyrobeného rámečku. Mohly se také vzájemně 
namasírovat v relaxačním koutku. V červnu 
pak zorganizoval kolektiv MŠ Nuselská akci 
„Tajemství vody“. V parku se objevily vodní 
postavičky, které dávaly dětem úkoly. Po splnění 
zadaných úkolů dostaly děti vždy hezkou 
odměnu. 

V mateřské školce Nad Tratí děti 
čekala bublinová party
Také v MŠ Nad Tratí byl největší oslavou na 
konci školního roku Den dětí. Učitelky pro své 
svěřence uspořádaly zábavné dopoledne se 
stanovišti s úkoly a různými soutěžemi. Děti 
si také užily bublinovou párty, pochutnaly si 

na domácí zmrzlině a dortu. Dostaly i spoustu 
odměn, které si odnesly domů.

Děti z MŠ Perknov potěšila zvířata 
i zmrzlina
V MŠ Perknov byl jedním z největších zážitků 
bezpochyby výlet do ZOO v Jihlavě, na který 
se děti dlouho těšily. Na závěr roku děti potěšil 
zmrzlinový den a rozloučení s  předškoláky. 
Během slavnostní události zhlédly pohádku 
s úkoly, zazpívaly si písničky a byly pasovány 
na školáky. Dostaly také malé dárky a sladké 
překvapení. 

V MŠ Prokopa Holého se rodiče 
převlékli za Tlapkovou patrolu
Netradičně pojaly konec roku učitelky v MŠ 
Prokopa Holého, kdy v květnu připravily 
projektový týden Líhnutí kuřátek. „Děti mohly 
pozorovat proces zrodu  od vajíček, až po 
překrásná kuřátka. Vylíhlo se jich pět a děti se 
o ně mohly starat a dokonce si je i pochovaly. 
Kuřátka si odvezla do svého chovu babička paní 
učitelky a slíbila, že nám pošle vajíčka, až budou 
slepičky snášet,“ popsala nevšední program pro 
děti Irena Zavadilová, zástupce ředitelky. V pátek 

6. června v mateřince Prokopa Holého připravily 
učitelky s Klubem rodičů tradiční Letní slavnost 
na zahradě školky. Tentokrát se rodiče změnili 
v Tlapkovou patrolu a pro děti připravili několik 
stanovišť. Každé dítě dostalo za splnění úkolů 
od Ridera odznak a nanuk Tlapkové patroly. 
Na závěr si všichni opekli buřty, zatancovali si 
a zařádili na zahradě. Počasí nezradilo, a tak se 
slavnost protáhla až do večerních hodin.

Děti z MŠ Příčná měly vlastní 
výstavu
V MŠ Příčná se podobně jako v jiných školkách 
na konec školního roku rozloučili s předškoláky, 
kteří už po prázdninách zamíří do školních lavic. 
Při slavnostním programu nechyběla písnička, 
básnička ani  dojetí. „Během programu v rámci 
školního roku jsme nezapomněli ani na pohádky 
– tentokrát jsme se společně věnovali pohádce 
„Tři prasátka“. Výsledkem byla výstava dětských 
prací na tradiční květnové akci Dospělí dětem 
v KD Ostrov,“ vypíchla jednu ze zajímavých 
aktivit Radka Maštalířová, zástupkyně ředitelky. 
Kromě toho se děti na jaře také vypravily do 
Záchranné stanice Pavlov. 

V mateřince Žižkov obcestovali 
svět
V mateřince Žižkov se červen nesl v duchu 
cestování. Na závěrečné zahradní slavnosti 
s názvem Letem světem si děti spolu s rodiči 
prošly světová stanoviště, kde plnily úkoly 
a zkoušely si dovednosti z různých koutů světa. 
Za svou snahu si děti odnesly malou odměnu 
a společně jsme si tak užili poslední školkové 
dny před začátkem prázdnin. Také děti z MŠ 
Žižkov si konec roku zpestřily výletem, když 
vyrazily na ranč v Bítovanech u Chrudimi, kde 
jsme si užili setkání s exotickými zvířaty.
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Děti z MŠ U Školy si užily pasování 
na školáky
Poslední mateřinkou, do které nakoukneme, je 
MŠ U Školy, kde společně prožili Mezinárodní 
den dětí s vervou plnou soutěží, her a zábavy. 
Nechyběla hudba, tanec ani občerstvení. Na 
úplný závěr roku se konalo slavnostní rozloučení 
s předškoláky a jejich symbolické pasování na 
školáky. „Byly to chvíle, kdy se naše nejstarší 
děti rozloučily s mateřskou školou, a okamžiky 
plné emocí, radosti a vzpomínek na krásné roky, 
které jsme spolu prožili,“ uzavírá Jana Beránková 
ředitelka ZŠ Konečná a MŠ U Školy. 

Na žáky základních škol čekaly  
na konci roku detektivní hry, 
poznávání i sport
Snad ještě čilejší ruch než v mateřinkách 
panoval na základních školách, kde se děti se 
školním rokem rozloučily řadou aktivit. „Na ZŠ 
Nuselská červen rozhodně neznamená jen 
uzavírání známek a odpočítávání dnů do letních 
prázdnin. Naopak – poslední školní měsíc je 
každoročně přeplněný zážitky, na které se jen 
tak nezapomíná. A letošek byl obzvlášť nabitý,“ 
dokládají slova ředitelky Andrey Hubáčkové. 
Děti z 1. stupně vyrazily na oblíbené výlety – 
třeba do jihlavské ZOO, kde škola adoptovala 
surikatu. Dalším dobrodružstvím byla Země 
Keltů v Nasavrkách. Největší sportovní výzvu 
si užili deváťáci. Výprava na Malou Skálu 
nabídla adrenalinové sjíždění řeky na raftech, 
jízdu na koloběžkách i výšlapy nádhernou 
přírodou Českého ráje. Jako pomyslný dárek 
k Mezinárodnímu dni dětí si školáci rozbalili 
projekci pohádky Zlatovláska a baletní 
vystoupení Malá mořská víla v podání SZUŠ.

Žáky ze ZŠ Konečné čekal sport, 
přespávačky ve škole i bazar pro 
dobrou věc
Konec školního roku byl na Konečné v duchu 
výletů, sportovních dnů, cyklistických aktivit 
žáků 1. a 2. stupně, tradičního přespávání 
žáků se svými učiteli ve škole a také soutěží, 
jako například Máme rádi přírodu v Ekocentru 
Chaloupky nebo Les žije v ZOO Jihlava. 
„Žáci 9. třídy se tradičně rozloučili se školou 
na společenském večeru, jehož 15. ročník 
se konal 23. května. Všichni byli dekorováni 
absolventskými šerpami, obdrželi pamětní listy 
a mnozí se nevyhnuli ani slzám dojetí. Pro hosty 
si připravili 3 taneční vystoupení a nechyběl 
ani taneček s rodiči,“ popisuje ředitelka Jana 
Beránková. V úterý 17. června se konala velká 
celoškolní akce organizovaná družinou a klubem 
– rozloučení se školním rokem. Děti měly krátké 
vystoupení, utkaly se s rodiči ve fotbale, opět 
se konal bazárek s výtěžkem pro psí útulek a na 
akci byl také fotokoutek.

Na ZŠ Štáflova se rozloučila 
s dětmi v družině Ztracená žirafa
Odměnou pro studenty devátých ročníků ZŠ 
Štáflova je zájezd do Anglie s několikadenním 
pobytem v Londýně.  Po návratu ze zahraniční 
cesty reprezentovala školu posádka složená 
z deváťáků na závodech dračích lodí na rybníku 
Řeka. „Naši divadelníci ze 4.C si nacvičili pod 
vedením třídní učitelky představení Dva 
tovaryši.  Premiéra se konala 11. 6. u nás ve škole. 
Pro naše menší žáčky jsme připravili soutěž 
v první pomoci, kterou zaštiťují starší spolužáci 
z osmých ročníků. Ti byli ve zdravotnických 
soutěžích letos opravdu úspěšní,“ vyzdvihuje 
zajímavé akce ředitelka Veronika Prchalová. Na 
ZŠ Štáflova pamatovali i na školní družinu, kde 
vychovatelky připravily na poslední školní týden 
detektivní bojovou hru Ztracená žirafa. 

Rok plný zážitků a pohody v Základní 
škole a Praktické škole U Trojice
„Školní rok v ZŠ a PŠ U Trojice byl plný pestrých 
aktivit, které přinášely radost i nové dovednosti. 
Žáci se pravidelně účastnili hipoterapie, 
canisterapie a projektových dnů, které zpestřují 
výuku a podporují pohodu dětí,“ shrnuje 
ohlédnutí za školním rokem zástupkyně ředitelky 
Soňa Křišťálová. Vrcholem celého roku se stal 

mimořádný sportovní úspěch žákyně 7. ročníku 
Anety Teclové, která zazářila na krajském kole 
atletického čtyřboje. Díky vynikajícím výkonům 
se stala absolutní vítězkou mezi dívkami. 

Školní parlament ZŠ Wolkerova 
zorganizoval Den profesí
V poslední části školního roku se ZŠ Wolkerova 
tradičně účastní projektu Dospělí dětem, kde 
jsou vystaveny výtvarné práce školní družiny 
a žáků výtvarné výchovy. „Silný důraz klademe 
i na poznávání světa za hranicemi školních lavic. 
Skupina deváťáků se i letos vydala na studijní 
zájezd do Velké Británie, kde si v praxi vyzkoušeli, 
jak obstojí v anglicky mluvícím prostředí,“ 
vyzdvihuje každoroční akci ředitel ZŠ Wolkerova 
Miloš Fikar. 

Na škole už 2. rokem působí školní 
parlament, který dává hlas samotným žákům. 
Právě díky němu vznikly některé akce. Jednou 
z nich byl i Den profesí, který se konal přímo ve 
škole. Žáci si mohli na vlastní kůži vyzkoušet 
různé školní profese – od učitele, přes školníka 
až po paní uklízečku. Tato aktivita měla mezi 
dětmi obrovský úspěch a mnozí začali přemýšlet 
o své budoucnosti úplně jinak. Emoce přineslo 
i každoroční rozloučení s žáky 9. ročníků 
v klášterním kostele svaté Rodiny. „S dojetím 
a hrdostí jsme sledovali, jak z malých prvňáčků 
vyrostli mladí lidé připravení vstoupit do nové 
životní etapy,“ uzavírá Miloš Fikar.

Na ZŠ V Sadech oslavili konec roku 
společným koncertem 
Výjimečnou událostí na konci školního roku byl 
na ZŠ V Sadech společný koncert sboru Oříšek, 
se kterým část učitelského sboru nastudovala 
3 písně. Tradičním zakončením školního roku 
je také vyhlašování motivačního programu 
pro žáky 9. tříd, kdy si 10 nejlepších studentů 
odnese ocenění a dárky. Pro žáky byl připraven 
i projektový týden Ještě nekončíme, kdy měli na 
výběr hned z několika programů od vícedenního 
zájezdu do Prahy zahrnující i návštěvu České 
televize, přes pobytový zájezd za horskými 
túrami na Šumavu, po možnost cyklovýletů 
v okolí. Škola také jako každý rok nachystala 
i aktivity pro rodiče s dětmi v podobě třídenního 
cyklovýletu žáků a rodičů 5. A na Pilskou nádrž 
a návštěvy Pohádkového lesa na Pelestrově. 
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Město ocenilo mladé naděje
Prostory Staré radnice hostily v úterý 
17. června tradiční předávání ocenění pro 
nejnadanější žáky našeho města. Oproti 
předchozí tradici podzimního vyhlášení se 
nově slavnostní večer přesunul na konec 
školního roku. Řada z oceněných jsou totiž 
žáci 9. ročníků a při pozdějším předání 
už v některých případech studují v jiných 
městech. 

ZŠ Konečná

1. místo – Erik Háněl
Erik Háněl měl po celou dobu školní docházky 
perfektní výsledky a reprezentoval školu 
v mnoha vědomostních soutěžích, ve kterých 
se umisťoval vždy na předních místech. Mezi 
jeho největší soutěžní úspěchy patří prvenství 
v okresním kole zeměpisné olympiády, následné 
2. místo v krajském kole téže soutěže a první 
místo v soutěži Lesnictví a zemědělství na 
Vysočině. Ve volném čase se Erik věnuje studiu, 
přátelům, florbalu a čtení.

Učitelé o Erikovi: „Eriku, děkujeme ti za 
inspiraci, za tvoje úsilí a za laskavost, kterou jsi 
nám po celé ty roky rozdával. A věřím, že cokoliv 
si v budoucnu usmyslíš, zvládneš.“
2. místo – Štěpán Sommer
Učitelé o Štěpánovi: „Štěpán během všech 

školních let dokazoval, že humor, nadhled 
a radost jsou stejně důležité jako dobré známky. 
3. místo – Eliška Vožická
Učitelé o Elišce: „Děkujeme Ti za rozvahu, úsměv 
a soustředěné úsilí, se kterými si řešila všechny 
problémy a přejeme ti, aby ti tento přístup 
vydržel i v nadcházející životní etapě.“

ZŠ Štáflova

1. místo – Veronika Čermáková
Veronika Čermáková je výjimečnou studentkou 
s vynikajícími studijními výsledky a reprezentaci 
školy na mnoha úrovních a také rozsáhlou 
mimoškolní činností. V oblasti vědomostních 
soutěží dosáhla skvělých úspěchů 
v olympiádách z českého jazyka, fyziky, biologie 
a dějepisu, kde se pravidelně umisťovala na 
předních příčkách okresních kol. Svůj talent 
pro matematiku prokázala účastí v soutěžích 
Matematický klokan a Pythagoriáda.

Učitelé o Veronice: „Díky své píli, talentu 
a obětavosti je Veronika Čermáková vzorem pro 
své spolužáky.“
2. místo – Daria Vaňková
Učitelé o Darie: „Díky svým vynikajícím 
studijním výsledkům, mimořádné pracovitosti, 
talentu a odhodlání v mnoha různých oblastech 
si Daria Vaňková plně zaslouží ocenění nejlepší 
žákyně školy.“

3. místo – Amálie Váchová
Učitelé o Amálii: „Její pracovitost, ochota 
pomáhat druhým a schopnost reprezentovat 
školu na vysoké úrovni si zaslouží zvláštní 
uznání.“

ZŠ V Sadech

1. místo – Lenka Musílková 
Po celou dobu své školní docházky byla 
Lenka nejen vzornou žákyní s vynikajícím 
prospěchem, ale také inspirací a vzorem pro 
své spolužáky i učitele. Lenka se pravidelně 
účastnila vědomostních soutěží a olympiád, 
kde dosahovala skvělých výsledků. V olympiádě 
z českého jazyka postoupila až do krajského 
kola, když v tom okresním obsadila krásné 
3. místo. V soutěži European Money Quiz se 
potom dokonce probojovala až do národního 
kola. Zde se umístila na úžasném 20. místě 
z 350 účastníků.

Učitelé o Lence: „Její empatie, spolehlivost 
a pracovitost jsou hodnoty, jež z ní činí osobnost, 
na kterou budeme ještě dlouho vzpomínat.“
2. místo – Veronika Blažková
Učitelé o Veronice: „Verunka je svým přístupem 
k práci, k povinnostem, ale i k lidem vzorem svým 
spolužákům. Pro svou laskavost, skromnost 
a empatii si získala srdce nás všech. Veronika je 
žákyní, kterou by si přál každý učitel.“
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3. místo – Patrik Malina
Učitelé o Patrikovi: „Matematika a fyzika jsou pro 
něho nejen školními předměty, ale i skutečnou 
vášní. Ve třídě byl Patrik vždy tím, kdo držel partu 
pohromadě. Byl přirozenou autoritou, která 
pomáhala spolužákům. Zklidňoval napětí a často 
jednal s učiteli i ve prospěch ostatních.“

ZŠ Nuselská

1. místo – Adam Doležal
Adam od prvního ročníku vyniká skvělými 
studijními výsledky a pečlivým přístupem 
k učení. Je komunikativní, veselý a oblíbený 
mezi spolužáky i učiteli. Navíc je velmi iniciativní 
– často se podílí na organizaci různých třídních 
akcí, například Mikulášské nadílky nebo 
slavnostního rozloučení deváťáků. Adam je 
také talentovaný hudebník. Již osmým rokem 
navštěvuje základní uměleckou školu, kde se 
věnuje hře na bicí. Za tuto dobu vystupoval 
na mnoha akcích nejen v našem městě, ale 
i v zahraničí, kde reprezentoval i naši školu.

Učitelé o Adamovi: „Jeho pozitivní 
energie a ochota pomáhat mají velký vliv na 
soudržnost třídy.“
2. místo – Anna Kadlecová
Učitelé o Aničce: „Anička je mladá slečna 
s velkým potenciálem, která se v životě určitě 
neztratí, a věříme, že ať si zvolí jakoukoliv životní 
cestu, bude na ní šťastná a úspěšná.“
3. místo – Gabriela Hejdová
Učitelé o Gabriele: „S ohledem na její lidský 
přístup, schopnost pozitivně ovlivňovat kolektiv 
a vzorné plnění školních povinností si ocenění 
školy určitě zaslouží.“

Základní škola a Praktická škola, 
U Trojice

1. místo – Pavlína Zvěřinová
Pavlínka je velmi milá a svědomitá žákyně, 
která do školy přichází každý den včas, má 
řádně připravené věci na vyučování, všechny 
pomůcky má v pořádku. Během výuky je aktivní. 
Zapojuje se do různých školních akcí – Pěvecké 
soutěže, Botanické soutěže, Atletické soutěže. 
Během vyučování Pavlínka nevyrušuje a snaží 
se svědomitě pracovat ve skupině nebo při 
samostatné práci.

Učitelé o Pavlíně: „V třídním kolektivu je velmi 
oblíbená, protože má přátelskou povahu. Mezi 
spolužáky nedělá rozdíly, a naopak se snaží 
kolektiv utužovat. Vždy ochotně a ráda pomáhá 
ostatním kamarádům.“
2. místo – Martin Šokala
Učitelé o Martinovi: Svým laskavým chováním 
a dobrou náladou dlouhodobě spoluvytváří 
pozitivní klima ve třídě, kde se žáci cítí bezpečně, 
příjemně, cítí se být součástí kolektivu a za to 
mu patří velký dík. 
3. místo – Daniel Hána
Učitelé o Danielovi: „Oceňuji jeho pozitivní 
přístup k učení a snahu o dobrý výkon, a to 
přesto, že některé úkoly jsou pro něj nesmírně 
těžké. Svoji vytrvalostí a odhodláním dělá velké 
pokroky a zdolává tak i náročnější překážky. Ve 
třídě je oblíbený pro svoji pohodovou a veselou 
povahu, je přátelský a vždy rád pomůže.“

ZŠ a MŠ Wolkerova

1. místo – Olena Volosetska 
Olena je neuvěřitelně pracovitá a cílevědomá 
mladá slečna. Do ZŠ Wolkerova nastoupila 
během čtvrtého ročníku poté, co se s rodiči 
přistěhovala do České republiky z Ukrajiny. 
Díky své ambiciózní povaze se rozhodla pro 
studium v jazykové třídě, kde se začala učit již 
třetí cizí jazyk, němčinu. V letošním školním 
roce vyhrála krajské kolo soutěže v německém 
jazyce a postoupila do celostátního kola. Stejně 
výborně zvládá i anglický jazyk.

Učitelé o Oleně: „Na Olenku je spoleh. 
A můžete si být jisti, že se nebojí vystoupit ze 
své komfortní zóny a stále na sobě pracuje, aby 
byla zase o něco lepší.“
2. místo – Matts Benjamín Fiala
Učitelé o Mattym: „Matty je skromný, 
zodpovědný a všestranně nadaný žák 

s výborným prospěchem. Je starostou třídy 
a zároveň prezidentem školního parlamentu. 
Mezi spolužáky i učiteli je oblíbený pro svůj 
přátelský přístup, ochotu pomoci a skvělý 
charakter.“
3. místo – Barbora Sedláková
Učitelé o Barboře: „Barbora Sedláková je 
žákyní, která je nejen chytrá a schopná, ale 
také velmi empatická. Má mimořádný dar 
stmelovat kolektiv a šířit kolem sebe pozitivní 
atmosféru. Její laskavost a odpovědnost z ní činí 
výjimečnou osobnost.“

Gymnázium Havlíčkův Brod

1. místo – Veronika Štroufová
Veronika Štroufová v letošním školním roce 
dosáhla mimořádných výsledků v celé řadě 
soutěží. V okresních kolech zvítězila v olympiádě 
z dějepisu (kategorie A) i v olympiádě 
z německého jazyka (VG II), získala zlaté pásmo 
s postupem v soutěži žáků ZUŠ v tanečním 
oboru, vyhrála základní kolo soutěže Zlatý list 
a obsadila 5. místo v biologické olympiádě 
(kategorie C). Na krajské úrovni pak potvrdila 
své kvality 1. místem v dějepisné olympiádě 
(kategorie I), 5. místem v krajském kole německé 
olympiády a dalším 1. místem se zlatým pásmem 
v krajské soutěži ZUŠ v oblasti taneční tvorby 
a interpretace.

Učitelé o Veronice: „Je výjimečná žákyně, 
která v sobě spojuje intelektuální zralost, 
umělecký talent a lidskou vstřícnost. Díky své 
píli, cílevědomosti a přirozené zvídavosti patří 
mezi nejúspěšnější studenty školy.“
2. místo – Vojtěch Popík
Učitelé o Vojtěchovi: „Je bystrý, přátelský 
a všestranně nadaný mladý člověk. Díky své 
zvídavosti, vytrvalosti a kamarádskému přístupu 
si získal respekt nejen mezi spolužáky, ale i mezi 
učiteli. Vojtěch je inspirativní osobnost, která 
v sobě spojuje akademické schopnosti, hluboký 
zájem o přírodu a sportovní nasazení.“
3. místo – Valentina Landsmanová
Učitelé o Valentině: „Valentina je talentovaná 
a pilná studentka, která vyniká nejen ve 
svém studiu, ale také v mnoha mimoškolních 
aktivitách. Její úspěchy jsou důkazem jejího 
odhodlání a vášně pro vzdělání a umění.“
Foto: Libor Hyžák
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Žáci ZŠ V Sadech dostali mnohamilionový 
dárek k vysvědčení. V úterý 10. června se zde 
slavnostně otevřela půdní vestavba. Žáci 
zde najdou 8 moderních odborných učeben, 
školní klub, kabinety a přibyl také výtah 
napříč všemi patry. Díky němu se škola 
stala plně bezbariérovou a tedy i inkluzivní 
pro všechny žáky. „Tento projekt je ukázkou 
toho, jak má vypadat investice do vzdělání 
a budoucnosti. Nové prostory nejen zlepší 
komfort pro žáky i učitele, ale navíc posunou 
školu mezi plně bezbariérové instituce,“ 
uvedl starosta Zbyněk Stejskal. Celou stavbu 
včetně vybavení se navíc povedlo dokončit 
o dva měsíce dříve. „Díky trpělivosti všech 
zúčastněných a skvělé koordinaci stavby se 
nám podařilo projekt dokončit v rekordním 
čase – a výsledek rozhodně stojí za to,“ říká 
Libor Honzárek, místostarosta města.

Slavnostního otevření pro žáky 
i veřejnost se zúčastnilo vedení města 
v čele se starostou Zbyňkem Stejskalem, 
místostarosty Vladimírem Slávkou 
a Liborem Honzárkem. Pásku přestřihla 
samozřejmě také ředitelka školy Milena 
Honsová, zástupce zhotovitele Milan 
Oplíštil a Renata Marková za Centrum 
pro regionální rozvoj, které administruje 
projekty financované z fondů EU. Právě od 

Evropské unie, respektive z Integrovaného 
regionálního operačního programu, přišla na 
výstavbu nového patra významná finanční 
podpora. Finanční dotace IROP pokryla 
40 milionů korun z celkově vynaložených 
53 milionů korun. Mimo to město muselo 
zainvestovat zhruba 10 milionů korun do 
nové střechy na celou budovu, protože 
během výstavby pracovníci zjistili, že 
původní krytina na několika místech protéká. 

Paralelně s projektem půdní vestavby 
ZŠ V Sadech také probíhá výstavba nového 
pavilonu ZŠ Konečná, kdy jde o největší 
investici města do školství za poslední čtvrt 
století. Celkový objem nákladů přesahuje 
113 milionů korun, přičemž Evropská unie 
se podílí prostřednictvím Integrovaného 
regionálního operačního programu opět 
40 miliony korun. Práce zde budou 
pokračovat ještě přes celé letní prázdniny, 
kdy zde bude probíhat vybavování vnitřních 
prostor.

Na prázdniny je v havlíčkobrodských 
školách naplánovaná také řada drobných 
investičních akcí. V ZŠ Wolkerova budou 
opraveny vnitřní rozvody vody a napojeny 
na již loni opravenou páteřní síť vodovodu. 
Oprava na ZŠ Wolkerova čeká také toalety. 
Plánovaný náklad se v souhrnu pohybuje 
kolem 2 milionů korun. Drobné opravy jsou 
připraveny také v MŠ Zahradnického, kde 
budou v letních měsících probíhat práce za 
účelem snížení vlhkosti suterénu. Náklady 
se zde pohybují přes milion korun. Ve 
školní jídelně Prokopa Holého pak město 
opraví přístupové plochy školní jídelny, 
konkrétně pochozí plochu stávající terasy. 
Náklady na opravu zde dosáhnou téměř 
2 milionů korun. Více než 2 miliony korun 
pak bude stát oprava sociálního zázemí pro 
dvě třídy mateřské školy v Nádražní ulici 
včetně nových rozvodů vody, kanalizace, 

elektro a výměny části obvodového pláště 
budovy. Další rekonstrukce proběhne také 
v mateřince Nad Tratí, kde se chystají opravy 
hydroizolace a anglických dvorků s náklady 
dosahujícími téměř 3 milionů. Na další dva 
miliony také vyjde oprava spojovacího krčku 
ZŠ Konečná. V součtu tak město za drobné 
opravy ve školských zařízeních vydá sumu 
přibližně 12 milionů. 

Další investicí je výstavba hřiště pro 
organizovaný sport pro TJ Sokol v areálu 
ZŠ Nuselská, kde aktuálně probíhá betonáž 
spodní části opěrné stěny a začínají 
práce na betonáži tribuny.  Výstavba 
multifunkčního hřiště byla podpořena 
Krajem Vysočina ve výši 31 milionů korun. 
Celkové náklady dosáhnou 76 milionů. 
V návaznosti na výstavbu hřiště také 
probíhá na ZŠ Nuselská přestavba kotelny. 
Ta původní, která již neplnila svůj účel, 
se přemění na zázemí pro multifunkční 
hřiště a škola dostane nové moderní zdroje 
energie. Půjde o tepelné čerpadlo doplněné 
plynovým bivalentním zdrojem na dokrývání 
špiček spotřeby. Ekonomiku vytápění zlepší 
také fotovoltaická elektrárna. 

Na ZŠ V Sadech slavnostně přestřihli pásku nové 
vestavby
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K houslistce Jitce Musílkové bychom mohli přidat řadu přívlastků: 
čerstvá absolventka havlíčkobrodského gymnázia, laureátka Výroční 
ceny města a taky jedna z nejnadějnějších osobností mladé generace 
v Havlíčkově Brodě. Pokud jste o ní zatím neslyšeli, můžete to napravit 
a poslechnout si přímo ji, často totiž vystupuje na společenských 
akcích, například Stamicových slavnostech. 

Jitko, Vy jste čerstvě po maturitě. Kam povedou Vaše další kroky?
Dostala jsem se na konzervatoř v Praze, takže se budu dál věnovat studiu 
hudby. Pokusím se tam sloučit ročníky, abych to zvládla co nejdříve. 
Jednou bych chtěla profesně hrát. Primárně bych učit nechtěla, i když asi 
se tomu taky nebráním. 

Vaše maminka učí hudební výchovu. Určitě vás k hudbě vedla, ale měla 
jste třeba i možnost volby koníčku?
K hudbě jsem měla jako malá blízko. Rodiče viděli, že ráda zpívám, ráda 
hudbu poslouchám. Od dětství jsem neměla období, kdy by mi to vadilo 
chodit na housle. 

Opravdu se nikdy do hraní nenutíte?
Ale ano, někdy se nutím do zkoušení. Čím jsem starší, tak samozřejmě 
vnímám, že je to potřeba, takže problém není s hledáním motivace, ale 
spíš disciplíny.  

Co je pro vás naopak ta největší radost? 
Snad je vhodné přiznat, že je to pro mě upřímná pochvala. I když občas 
člověk dostává i pochvaly ze slušnosti. 

Jste taky ověnčená řadou ocenění, je to typ pochvaly, který Vás potěší?
Ano, to jsou samozřejmě výsledky, které mě těší nejvíc, protože 
v porotě sedí lidé, ke kterým odborně vzhlížím, a když mě ocení, je to 
zadostiučinění. Nevím přesně, kdo to řekl, že soutěž je jako lanovka, která 
člověka dostane na jiný level. Právě ta soutěž je motivace, protože člověk 
musí cvičit, když chce podat ten nejlepší výkon. Už jenom příprava na 
soutěž člověku hodně dá. Dobré umístění je pak příjemný bonus. 

Možná to byla i lanovka do studentské filharmonie v Praze, kde hrajete? 
Ano. Pořád s ní spolupracuji, jen teď před maturitou jsem 2 projekty 
nehrála, protože jsem potřebovala volno. Dojíždění do Prahy na zkoušky je 
složité. Zabere to v kuse 1–2 týdny.

Kterého ocenění si vážíte nejvíc? Ve sbírce máte jak hudební, tak 
i laické…
Pro mě asi loňská soutěž základních uměleckých škol, kde jsem se 
dostala až do celostátního kola. Ta soutěž mě provází od dětství, 
a protože se koná každé 3 roky, účastnila jsem se jí po několikáté. Teď se 
mi podařilo v ní zvítězit.

Když už jsme u těch ZUŠ, byla pro Vás docházka na tu brodskou 
v nějakém ohledu zásadní?
Určitě! Velký význam má moje paní učitelka Támar Mašlaňová, protože ve 
mně vzbudila největší zájem o housle. Celkově smyčkové oddělení je tady 
opravdu na dobré úrovni. Kdybych chodila do ZUŠ jinde, nevím, jestli bych 
si vybrala zrovna housle. 

Máte čas užívat si běžné zážitky dospívajících? Co třeba současná 
populární hudba, říká Vám něco?
Ano, poslechnu si ji klidně ráda. Přijde mi, že člověka zaujme na první 
dobrou. Při opakovaném poslechu už ale víc nenabídne. Zatímco ta 
klasická nebo vážná hudba může být na první poslech zvláštní, ale čím 
víc ji člověk poslouchá, tím víc v ní nachází a pokaždé ho na ní zaujme 
něco jiného. Jako oddechovku mám docela ráda jazz. Občas se snažím 
jít taky ven bez hudby, protože když pořád něco poslouchám, musím si 
i odpočinout.  

K jakému skladateli se nejraději vracíte?
Já bych vyzvedla ty české: Dvořák, Smetana, Janáček, Suk, to je pro mě 
„srdcovka“. S mamkou si děláme legraci, že posloucháme třeba Dvořáka 
od českého orchestru a pak od zahraničního a říkáme: „Jo, to jsou ti Češi.“ 
Je poznat, že hrají více od srdce a myslím si, že v určitých věcech českého 
skladatele nedokáže nikdo zahrát tak jako Češi. Stejně tak si myslím, že 
to funguje pro posluchače, že tam je prostě něco, co máme od dětství 
zakódované, ať už třeba z lidové muziky, nebo z písniček, co se učíme jako 
děti ve školce. 

Je to zvláštní chemie, možná spojená i se zvukomalebností češtiny…
Ano, těžko se to chápe i vysvětluje. Když jde navíc o orchestrální dílo, tak 
se musí hudebníci pod taktovkou dirigenta sjednotit do nějakého pojetí, 
ale stejně je potom poznat, že to jsou Češi. Nakonec vídeňský valčík zase 
nezahrají Češi tak dobře jako vídeňští symfonikové. Každý do svého pojetí 
vkládá i něco ze sebe.

A co vkládáte Vy? 
Já se snažím při hraní vybavit třeba, k jakému filmu by ta hudba seděla, 
nebo k jakému obrazu. No a potom se snažím si vizualizovat, co by ta 
hudba mohla představovat v mém životě, ale to je samozřejmě různé 
podle nálady samotné skladby. Myslím si, že ta práce nikdy nekončí. I když 
budu hrát skladbu rok v kuse, tak pořád je ještě další strop, kam se můžu 
posouvat.

Takže kdybyste si, jako si lidé píšou deníky, vedla hudební deník 
a nahrála dneska nějakou skladbu, myslíte, že za 30 let byste ji zahrála 
zase jinak?
Myslím, že už třeba za rok bych ji zahrála jinak.

Jitko, podřizujete hudbě všechno?
Vlastně ano, já, rodiče i sestra, která taky hraje na housle. Jsem jim 
ohromně vděčná, že nás podporují, do ničeho nás nikdy nenutili a zajišťují 
se samozřejmostí i tu praktickou stránku věci. Všude s námi jezdí a žijí se 
mnou a mou sestrou hudbou. 
Foto: Archiv Jitky Musílkové

Čím víc poslouchám klasiku, tím víc v ní 
nacházím
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Autobusová zastávka dostala 
nový polep
„Teď, když jsme se naučili létat v povětří 
jako ptáci a potápět se jako ryby, zbývá už 
jen jediné – naučit se na zemi žít jako lidé.“ 
Citát G. B. Shawa nově doplňuje zastávku 
MHD na Jihlavské ulici. V návaznosti na 
slova známého dramatika si zde můžete 
také přečíst, jak město Havlíčkův Brod 
pečuje o přírodu a  buduje udržitelnou 
budoucnost. Polep zastávky byl realizován 
za finanční dotace z Fondu Vysočiny a 
připravil ho odbor životního prostředí. 

Děti se hravě učily od Tondy Obala 
na cestách
Domino nebo desková hra s tříděním odpadu 
– to je jen malá ukázka aktivit, které si mohly 
vyzkoušet děti v rámci hravého programu 
Tonda Obal na cestách, které ve spolupráci 
s odborem životního prostředí přichystala 
společnost EKO-KOM a.s. Kromě toho byl 
v rámci Festivalu volného času, který se konal 
na konci května, nachystán také skákací 
hrad, který byl doslova v obležení. „Přímo ve 
stánku EKO-KOM čekali milí lektoři s ukázkami 
recyklovaných materiálů a malými kontejnerky, 
kde si děti mohly vyzkoušet třídění odpadu. 
Lektoři také zodpovídali dotazy návštěvníků, 
které se týkaly třídění a recyklace obalů, a pro 
děti měli drobné tematické odměny,“ popisuje 
Jitka Rakušanová z odboru ŽP.

Havlíčkův Brod je lídrem v oblasti 
udržitelnosti mezi většími městy
V minulém týdnu starosta Zbyněk Stejskal 
a místostarosta Libor Honzárek převzali 
1. cenu v soutěži Zelená obec roku, kterou 
pořádá ve spolupráci s Ministerstvem 
životního prostředí ČSOB a Hospodářské 
noviny. Naše město získalo ocenění díky 
široké paletě aktivit, například revitalizaci 
městského parku Budoucnost, vybudování 
zahrady smyslového vnímání u Domova 
pro seniory Reynkova nebo instalaci 
fotovoltaických elektráren na městské 
budovy. Jako hlavní cenu získal Havlíčkův 
Brod 100 000 korun.

Inzerce

Nabízíme:
• flexibilní pracovní dobu• atraktivní mzdu

• služební auto • smysluplnou práci a fajn kolektiv

HLEDÁME
VŠEOBECNÉ SESTRY DO DOMÁCÍ PÉČE

V HAVLÍČKOVĚ BRODĚ

www.promedicus24.cz
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Co nás čeká

Malíř Jan Wagner – Pomozte nám pátrat! 
Na podzim roku 2025 se v muzeu chystá výstava obrazů dosud 
zapomenutého malíře a profesora kreslení Jana Wagnera (1879–1950). 
Tímto bychom chtěli požádat všechny, kdo by nás mohli navést na stopu 
jeho rodiny nebo jeho života v Německém Brodě, aby se na nás obrátili! 
Jan Wagner se narodil v roce 1879 v jihočeském kraji, a to v Habří. Dále 
víme o jeho působení v Jičíně; kreslil i v Prachovských skalách. Mezi lety 
1904 a 1919 pracoval jako profesor na gymnáziu v Německém Brodě. 
Zachycoval tehdy různá zákoutí a pohledy na město a detailně se věnoval 
architektuře. Jak sám píše v krátké vzpomínce, která se dochovala – kresby 
a tempery vznikaly jako obrazový doprovod k chystanému sborníku 
o místních památkách. Vydání však bylo znemožněno válkou. Z Brodu se 
Jan Wagner přesunul do Prahy, odkud se k nám dostala i jeho pozůstalost 
– známe jména několika rodinných příslušníků, nepodařilo se nám je ale 
zastihnout na starých adresách z šedesátých let. V neurčeném období učil 

Jan Wagner rovněž na reálce v Táboře. Zemřel roku 1950 v Praze. Obrazy 
Německého Brodu ze sbírek GMVHB vypovídají o autorově smyslu pro 
historicky přesné pojetí, ale také o citu pro barevnost a náladu denní doby.
Autor: Filip Prokop
Fotky: Archiv GMVHB

Výstava Má vlast Cestami proměn
V Krajské knihovně Vysočiny se můžete o prázdninách projít naší vlastí. Od 
3. 7. do 27. 8. je zde připravená výstava Má vlast Cestami proměn. Vidět 
na ní můžete opravy různorodých staveb – sakrální objekty, obecní úřady, 
školy, zastávky, multikulturní centra, náměstí a návsi, krajinářské úpravy 
v parcích a sadech. Prostřednictvím fotografií a příběhů je prezentován 
stav před rekonstrukcí a po ní. Výstavu organizuje spolek Cestami proměn, 
z.s., partnery výstavy jsou kraje České republiky.

Děti mohou prožít pohádkové prázdniny v MDKO
Zabavit děti o prázdninách je někdy nadlidský úkol. Městské divadlo 
a kino Ostrov tak opět nachystalo seriál promítání s názvem Pohádkové 
prázdniny. Od 15. července se můžete těšit nejen na projekce dětských 
pohádek, ale i zábavný program plný her a aktivit. Termíny zábavných 
podvečerů jsou 15. července, 5. a 19. srpna a 1. září. Program začíná vždy 
v 16 hodin, kdy čeká děti hodinka her a zábavy. Od 17 hodin pak následuje 
projekce dětského filmu. Všechny vstupenky jsou slosovatelné a hraje se 
o lístky na dětské filmy. Program probíhá v areálu letního kina za budovou 
městského kina, v případě nepříznivého počasí se přesouvá na jeviště 
promítacího sálu. 

Na havlíčkobrodském náměstí si připomeneme hrdiny víry
V neděli 6. července proběhne na Havlíčkově náměstí koncert duchovní 
hudby se symbolickým názvem Tři hrdinové víry. Akce se koná v den 
upálení Mistra Jana Husa a připomene jednak jeho osobu a také kněží 
Cyrila a Metoděje. Od 15 hodin na pódiu vystoupí kapela Mechaje 
z Ledče nad Sázavou hrající židovskou hudbu. Katolickou tradici bude 
zastupovat hnutí Nový Eden z Pelhřimova. Na závěr jsou připraveni 
zástupci tradice evangelikální a letniční: hudební skupina Beracha 
a taneční skupina Radost. Koncert Tři hrdinové víry navazuje na loňský 
festival duchovní hudby. Další duchovní setkání s názvem Mazal tov! 
se pak uskuteční 27. července u rybníku Hastrman poblíž AZ centra od 
15 hodin. Provázet zde bude reformní rabín David Maxa a zahraje ženská 
židovská skupina Nešama.

Inzerce

Ukázka signatury Jana Wagnera
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Stalo se

ZŠ V Sadech zvítězila v krajské anketě Skutek roku
Základní škola V Sadech získala krajské ocenění Skutek roku za rok 
2024. Škola si zasloužila ohodnocení za svoje aktivity v programu 
Zdravé město a Agenda 21. Učitelé a žáci dlouhodobě organizují 
například kampaně Den bez tabáku, Den zdraví nebo Den Země. Velkou 
oblibu získaly i kurzy jógy pro seniory v místním Senior Pointu, kde 
cvičení vede učitelka společně s dětmi. 

Slavnostní vyhlášení se konalo 9. června v Muzeu Vysočiny Třebíč. 
Cenu převzala ředitelka školy Milena Honsová. Cílem ankety je 
upozornit na aktivity jednotlivců a organizací z Kraje Vysočina, které 
obohatily region svou originalitou, nezištnou pomocí potřebným, 
šířením osvěty v nejrůznějších oblastech života, předáváním zkušeností 
mládeži nebo ochranou životního prostředí.

Havlíčkobrodští akordeonisté ze ZUŠ J. V. Stamice 
zválcovali mezinárodní konkurenci
Žáci ze třídy Ivany Laštovičkové se zúčastnili tradičního 48. ročníku 
Mezinárodní akordeonové soutěže v chorvatské Pule. Konkurence byla 
přitom obrovská, sjeli se sem akordeonisté z 18 zemí: Evropy (například 
Ukrajiny, Moldavska, Běloruska) a Číny. 

V nejmladší BABY kategorii do 9 let přehrála Natálie Pražáková 
všechny akordeonisty a přivezla si domů 1. cenu s nejvyšším bodovým 
ohodnocením, Filip Pešek za svůj výborný výkon vyhrál 1. cenu s druhým 
nejvyšším bodovým ohodnocením v kategorii. V I. kategorii do 11 let 
vybojoval Petr Pešek v kategorii se staršími akordeonisty 1. cenu. Ve 
III. kategorii do 15 let přivezla Anežka Veletová do Havlíčkova Brodu 
stříbrné ohodnocení. Paní učitelka Ivana Laštovičková získala v Pule 
Ocenění za přípravu svých žáků.

Kromě toho zabodovali brodští žáci také na mezinárodní soutěži 
v Žilině, kde poměřili svou interpretační sílu slovenští a čeští akordeonisté. 

Havlíčkobrodskou ZUŠ J. V. Stamice reprezentovali žáci Ivany Laštovičkové 
a Markéty Laštovičkové: Anežka, Filip a Petr Peškovi, Beata Mach, Anežka 
a Kristina Veletovy, Liliana Beránková, Adéla Tomášková, Jana Stránská, 
Duo L+L (ve spolupráci s houslovou třídou Támar Mašlaňové), Duo Ichová 
a Tomášková (ve spolupráci s violoncellovou třídou Petra Mašlaně). Za 
ZUŠ J. V. Stamice Havlíčkův Brod – pobočka v Přibyslavi (třída Markéty 
Laštovičkové) zahráli na soutěži Petr Stránský a Duo Němec – Laštovičková. 
Všichni zúčastnění získali ohodnocení buď zlatého, nebo stříbrného pásma. 
Pozoruhodný byl úspěch v V. kategorii komorní hry neomezeného věku, 
kde poměřili akordeonisté své síly se studenty konzervatoří. Duo Filip 
Němec, Markéta Laštovičková – akordeon z pobočky v Přibyslavi vybojovalo 
ohodnocení zlatého pásma. Duo Silvie Ichová – violoncello, Adéla 
Tomášková – akordeon získalo na soutěži stříbrné ohodnocení.

Hasiči v Mírovce si připomněli důležitá výročí
Na konci května měli dobrovolní hasiči v Mírovce pohotovost. Nešlo 
ovšem o poplach, ale oslavy dvou významných výročí. V sobotu 
31. května si připomněli totiž 120 let od založení původního německého 
sboru v obci dříve nazývané Frýdnava a 95 let od založení sboru 
českého. Někdejší sbor v převážně německé Frýdnavě měl 15 členů 
a používal ještě koněspřežnou manuální stříkačku. Soužití Čechů 
a Němců však bylo poměrně komplikované, například i proto, že se 
do německého sboru nemohli hlásit Češi. Vlivem výstavby železniční 
tratě, kdy odlétající jiskry v suchých obdobích zapalovaly okolní 
domy, výstavby domů a také přítomnosti starších domů s doškovými 
střechami rostl počet požárů. Německý sbor s ruční stříkačkou tak 
nebyl schopen všechny požáry uhasit. Proto byl v roce 1930 založen 
sbor český, do kterého vstoupilo 17 převážně vysloužilých vojáků. 
V prvním roce se pak rozrostl na 45 přispívajících členů. 

Inzerce
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Sport

Žáci ZŠ V Sadech trénovali s florbalovou elitou
V Základní škole V Sadech se na konci května uskutečnil florbalový kemp, 
který navázal na tříletou tradici pořádání sportovních akcí se špičkovými 
týmy. Letos se žáci měli možnost učit od florbalistek FBS Olomouc. 
Během prvního ročníku trénovaly děti s volejbalisty, loni s házenkáři. 
Jak říká organizátor školních sportovních kempů Pavel Malina, cílem je 
přitáhnout děti ke sportu: „Během třídenní akce si mohou děti zatrénovat 
spolu s profíky. Vyvrcholením pak je vždy exhibiční zápas smíšených týmů 
a dražba dresů. Výtěžek věnujeme na konto dětského rehabilitačního 
oddělení havlíčkobrodské nemocnice.“

Zájem o výjimečnou možnost učit se od nejlepších hráčů v republice 
je mezi dětmi obrovský. „Každý rok máme přetlak žáků, kteří se nám 
na kemp hlásí a děti musíme vybírat,“ potvrzuje Pavel Malina. Zájem 
dětí o účast na kempu je znát také na jejich výkonech během tréninku. 
„Děti tady V Sadech nás nadchly, protože jsou do toho šíleně zapálené 

a je vidět, že je to baví. I když hrají jiný sport než florbal, je znát jejich 
všestrannost a schopnost naučit se florbal i ve vyšším věku. Je to 
inspirující i pro nás,“ uvedla obránkyně FBS Olomouc Tereza Hlaviznová. 
Překvapilo ji, jak jsou děti skvěle vybavené a že sport je součástí jejich 
životů již od útlého věku.
Vrcholem kempu byl exhibiční florbalový zápas, kde se v pátek 23. května 
od 16 hodin v hale TJ Jiskra střetly smíšené týmy florbalistek FBS 
Olomouc, žáků ZŠ V Sadech a florbalového týmu TJ Sokol Erupting 
Dragons. Výtěžek z dobrovolného vstupného a dražby podepsaných dresů 
Terezy Hlaviznové, Evy Řehákové a Nikoly Krupičkové putoval na dětské 
rehabilitační oddělení havlíčkobrodské nemocnice. Povedlo se vybrat více 
než 58 300 korun. Florbalový kemp je jednou z aktivit projektu Zdravé 
město Havlíčkův Brod. 

Školní družiny poměřily síly v atletice
Žáci ze školních družin z Havlíčkobrodska se utkali ve středu 28. května 
v lehké atletice na hřišti ZŠ a MŠ Wolkerova. Tradiční závody se letos 
konaly dokonce už po pětačtyřicáté. Během nich poměřili síly zástupci 
16 školních družin v počtu 227 žáků. Dorazily děti ze všech 5 škol 
z Havlíčkova Brodu, dále: ze Světlé nad Sázavou ZŠ Komenského 
a ZŠ Lánecké, Chotěboře ZŠ Buttulova, z Přibyslavy, Lučice, Lipnice nad 
Sázavou, Habrů, Úsobí-Herálce, Šlapanova, České Bělé a Okrouhlice.

Mladí sportovci se utkali v lehkoatletických disciplínách: běh na 
50 m, skok do dálky a hod kriketovým míčkem. Všichni se snažili podat co 
nejlepší sportovní výkony. Dopoledne provázelo nadšení a dobrá nálada.

„Tato vzájemná spolupráce školních družin se stala hezkou tradicí 
a podporuje rozvoj pohybových schopností u dětí. Závodníci z naší školní 
družiny získali 22 medailí. Díky patří nejen jim, ale také třídě 9.B, která nám 
s organizací závodů po celé sportovní dopoledne pomáhala. Poděkovat 
chceme také všem vychovatelkám, které svoje svěřence na závody 
připravovaly, “ říká vedoucí vychovatelka školní družiny ZŠ Wolkerova 
Alena Ježková. 

Tanečníci s tendencí vyhrávat
Brodští tanečníci z Tendenc Gravity si připsali cenné vítězství. Na konci 
května přivezli zlato z Mistrovství ČR – TMD Championship, kde soutěžili 
v kategorii HOBBY – DĚTI– URBAN DANCE. Do soutěže se přihlásili vůbec 
poprvé a hned pobrali vavříny, dařilo se jim ale i v jiných soutěžích: „Ve 
skupině Tendenc Gravity máme celkem 23 dětí ve věku 8 až 11 let. Mimo 
vítězství na Mistrovství ČR jsme letos získali ještě 1. místo na soutěžích 
v Poděbradech a Světlé nad Sázavou, 2. místo ve Žďáře nad Sázavou 
a Boskovicích a 3. místo v Chrudimi. Ještě nás čeká poslední soutěž 
v Havlíčkově Brodě,“ vyjmenovává úspěchy jedna z trenérek Barbara 
Lebedová. Spolu s ní malé tanečníky trénuje ještě Tereza Čejková. 

Město Havlíčkův Brod vyhlašuje výběrové řízení na 
obsazení míst strážníků Městské policie v Havlíčkově 

Brodě. 
 
 
 

 

Podmínky pro přijetí uchazeče o zaměstnání strážníka: 
 občan České republiky  
 bezúhonnost a spolehlivost  
 starší 18 let  
 střední vzdělání s maturitní zkouškou  
 zdravotní způsobilost (fyzická a duševní) odpovídající nárokům kladeným na činnost 

strážníka  
 způsobilost pro získání zbrojního průkazu – sk. D (pro výkon povolání) 

Výhodou:

 


 

ŘP sk. B

  
 pasivní znalost světového jazyka  
 znalost práce na PC – uživatelská úroveň 
 platné osvědčení o odborné způsobilosti strážníka městské policie 

K přihlášce připojte: 

 strukturovaný životopis  
 kopii dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání  

Přihlášky posílejte na email: sceloud@muhb.cz nebo přineste na služebnu Městské 
policie Havlíčkův Brod, Žižkova 34. 
 
Město Havlíčkův Brod jako správce osobních údajů bude zpracovávat osobní údaje uchazeče pouze za účelem 
jejich využití při výběru uchazečů o zaměstnání strážníka: 

- Posouzení vhodnosti uchazeče o zaměstnání a výběr vhodného uchazeče 
- Předání podkladů pro zpracování personální agendy. 

Zpracování osobních údajů je nezbytné pro provedení opatření, přijatých před uzavřením pracovní smlouvy 
(dle článku 6 odst. 1 písm. b) Obecného nařízení o ochraně osobních údajů).  Město Havlíčkův Brod nebude 
zpracovávat osobní údaje způsobem, který je neslučitelný s výše uvedenými účely.  
Bližší informace o zpracování osobních údajů jsou dostupné rovněž na www.muhb.cz. 
 
 
Vyhlašovatel si vyhrazuje právo zrušit toto výběrové řízení kdykoliv v jeho průběhu. 
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Inzerce
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Město známé neznámé

Antonín Šouba se narodil 13. června 1886 
v Ronově nad Doubravou. Po absolvování 
základního vzdělání nastoupil na učitelský 
ústav v Kutné Hoře. Výuka dětí se stala 
Šoubovým dlouholetým posláním, byl ctěn 
pro svoji spravedlnost a přísnost. Začínal na 
venkovských školách na Havlíčkobrodsku a již 
zde prokázal svoji neúnavnou angažovanost, 
vlastenectví a organizační talent. Tyto své 
vlastnosti plně využil po první světové válce, 
kdy nastoupil na místo učitele chlapecké 
měšťanské školy v Německém Brodě. 

Nadšení pro novou republiku dokázal 
přetvořit v konkrétní činy a není proto divu, 
že se brzo zařadil mezi intelektuální elitu 
Německého Brodu tohoto období, mající 
určující vliv na kulturní a občanský život 
zdejších obyvatel. Byl přítelem dirigenta 
Jasoně Bohuše Pojezného, malíře Otakara 

Štáfla, katechety Pavla Sochra, učitele 
Jaroslava Musila, a dalších. Dětem vštěpoval 
vlastenectví a úctu k demokratickým 
hodnotám nejen výukou, ale jejich přímým 
zapojením do veřejných aktivit jako bylo 
např. postavení pomníku T. G. Masarykovi, na 
jehož realizaci měl spolu s dalšími lví podíl. 
Myšlenka postavení pomníku začala kolovat 
mezi Brodskými již na počátku 30. let. Tehdy 
uspořádal Antonín Šouba v Husově sboru 
výstavu sochaře Jana Štursy, které vévodila 
busta prvního prezidenta. Šouba byl tak 
zaujat krásou sochařova díla, že se rozhodl 
učinit vše proto, aby takový pomník stál 
i ve zdejším městě. K bustě připsal: „Kdyby 
každý občan německobrodský složil 2 Kč, 
zdobil by tento pomník město Havlíčkovo.“ 
Skutečně se podařilo vybrat mezi školními 
dětmi a občany dostatek financí a pomník byl 
slavnostně odhalen 1. října 1933. Podstavec 
a úprava přilehlého parčíku byly zhotoveny 
na návrh Šoubův. Dle slov Jaroslava Musila 
byl v činnosti kulturní „vždy na prvním 
místě, ať se budovala měšťanská škola 
a vybavovala uvnitř“ (míněna dnešní základní 
škola V Sadech), „nebo pořizovaly pomníky 
Havlíčkovi, Tyršovi a Masarykovi nebo se 
shánělo pro museum a pořádaly umělecké 
výstavy atd. Činnost v Sokole by vyžadovala 
zvláštního článku.“ Své vlastenectví vtiskl 
do podoby brodského muzea, pro něhož 
organizoval výstavy a podílel se na vzniku 
sbírky se vztahem ke Karlu Havlíčku 
Borovskému, jenž se mu stal po boku prvých 
dvou prezidentů Československa vzorem 
neohroženého bojovníka. 

Tyto vzory se mu staly jistě oporou i po 
nastoupení těžkých dní po nacistické okupaci 
v březnu 1939. Stejně jako po celé dvacetiletí 
mladé republiky, i v těchto temných dobách 
nezůstával stranou, ale reálnými činy se 
snažil zachránit historické a kulturní dědictví 
města. Ukryl sokolský archiv a předměty 
ze sokolského muzea, které sám zakládal, 
a podobně se snažil skrýt i co nejvíce 
drahocenností ze zdejšího muzea. I dalšími 
aktivitami se zapojil Antonín Šouba po bok 
dalších ředitelů zdejšího města bez ohledu na 
to, že funkci ředitele měšťanské chlapecké 
školy nezastával dlouho. České školství bylo 
nacistům velkým trnem v oku a snažili se jej 
germanizovat všemožnými způsoby. Zabráním 
škol, posláním nepohodlných učitelů do 
výslužby, výměnou učebnic, povinnou 
zkouškou německého jazyka, což však 
nebránilo učitelům potají utvrzovat v dětech 
demokratické ideály. Antonín Šouba se 
zapojil hned do první významnější odbojové 
akce – tzv. obvazové aféry. Pražské ústředí 

Antonín Šouba, 60. léta

Antonín Šouba

Po první světové válce

Znovuodhalený pomník TGM v parkuS Edvardem Benešem při velkých havlíčkovských 
oslavách v roce 1946
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Sokola se snažilo před nacisty ukrýt zdravotní materiál a do akce 
zapojilo i další města. Akce byla však prozrazena a došlo k zatýkání na 
několika místech včetně Německého Brodu. Dne 16. března 1940 byli 
zatčeni Antonín Šouba, Jan Raupach a Josef Vozáb, týden poté ředitel 
gymnázia dr. Čeněk Berka. Brodská skupina byla vězněna v Jihlavě, 
Jindřichově Hradci, Českých Budějovicích, na Pankráci v Praze, 
v Drážďanech, Zhořelci, Budyšíně a opět v Drážďanech, kde se koncem 
ledna 1941 konal soud. Brodští obvinění byli naštěstí propuštěni. 

Antonín Šouba byl po návratu poslán do výslužby, s neutuchající 
aktivitou se však pustil do dalšího odboje. Stal se především jednou 
z nejdůležitějších osobností května 1945. Po zprávě o vypuknutí 
Pražského povstání byl v Brodě ustanoven revoluční národní výbor, 
jehož představitelé vystoupili na balkon Nové radnice. Antonín Šouba 
zde slavnostně vyhlásil nový název města Havlíčkův Brod. I přes zásah 

gestapa a pokračující boje neohroženě vyjednával s Němci o ústupu, 
opuštění letiště a propuštění vězněných. Nebál se postavit se vládnímu 
komisaři Hermannu Münzbergerovi, který i přes zcela jasné zhroucení 
německé říše trval na svém postavení. Antonín Šouba ho žádal o vydání 
klíčů od radnice a úřadů, ale komisař to odmítl se slovy, že má nový 
městský výbor zasedat ve stejné budově s ním, což jasnými slovy 
o neslučitelnosti Čechů a nacistů Šouba odmítl. Stejně nebojácně se 
odhodlal jít neozbrojen na letiště, z něhož ještě dva dny před tím byl 
veden útok na povstalce ve městě. I zde byl odmítnut a letiště bylo 
zapáleno, než aby bylo předáno českému lidu. Nacisté zběsile prchali 
na západ, ve městě vládl chaos a jen díky lidem, jako byl Šouba, se 
podařilo organizovat zajatce, průchod armád a úklid města. 

Druhé zasedání místního národního výboru se konalo 10. května 
1945. Vycházelo ze složení odsouhlaseného za povstání, kdy byli 
přizváni ke spolupráci zástupci všech stran, Antonín Šouba byl členem 
jako nestraník. Předsedou byl jmenován komunista Václav Pašek, 
místopředsedy Antonín Šouba a Bohumil Šenfeld. Bylo potřeba uklidit 
město, zajistit uprchlíky a zajatce, zprovoznit školy, zajistit chod 
elektrárny, plynárny a dalších důležitých podniků. Bylo rozhodnuto 
o společném pohřbení obětí z Lázničkovy stráně a Antonín Šouba byl 
pověřen pronesením projevu. Na jeho popud bylo vybráno pro společný 
hrob místo, kde stával Havlíčkův pomník, který byl v tu dobu ještě stále 
nezvěstný. V červnu 1945 převzal Antonín Šouba předsednictví po 
Václavu Paškovi, který přešel do okresního výboru. 

Velkou radostí pro Šoubu jistě bylo, že se opět mohl účastnit 
nového odhalení nalezeného pomníku prezidentu osvoboditeli, který 
byl tentokrát umístěn mezi školami v parku. Pro bývalého učitele neslo 
toto místo jistě obrovský význam a symboliku (bohužel se dožil i jeho 
dalšího odstranění v 60. letech). Předsedou MNV byl do roku 1950 stále 
jako nestraník, i když své pozitivní názory na komunistickou stranu 
a budování nového světa rozhodně neskrýval. S elánem se pustil do 
obnovy města, v budování navázal na předešlé projekty jako např. 
věčně nedokončenou výstavbu nového divadla, kterou se nakonec 
nepodařilo zajistit ani nadmíru schopnému Šoubovi. Ani v důchodovém 
věku nezahálel. V roce 1954 byl jmenován prvním okresním archivářem, 
v práci mu pomáhal dlouholetý přítel Pavel Sochr. V roce 1958 je 
vystřídal Jiří Sochr. 

Nejen pro historii města, ale i pro jeho současnost vykonal Antonín 
Šouba opravdu mnohé. Vznosnými slovy napsal o něm okresní školní 
inspektor Bohuslav Semrád po jeho skonu 30. března 1972: „Vždy 
zanícený vlastenec miloval z celého srdce svůj Brod a obětoval ve 
prospěch tohoto i pro mě nezapomenutelného města všechny své 
mužné a nejlepší síly.“       
Alena Jindrová    

Inzerce

1929

Se svými žáky
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Společenská rubrika

Brodská miminka narozená 
22. 5. – 19. 6. 2025
22. 5.	Kristýna	Pechrová	•	23. 5. Sebastian 
Špinar,	Stela	Janošková	•	26. 5. Richard Venc 
•	5. 6.	Anna	Kotlasová	•	8. 6. Tobiáš Lindl, 
Kristýna	Šarounová	•	10. 6. Lukas Tluka

Sňatky konané v květnu 2025
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
11. 5. Petr Štefa (Vepřová) – Barbora Žáková 
(Vepřová)	•	15. 5. David Dajč (HB) – Blanka 
Bradáčová	(HB)	•	17. 5. Michael Baloun (Herálec) 
–	Kateřina	Jindrová	(HB)	•	24. 5. Martin Šoupal 
(Čepí) – Lina Marcela Sepulveda (Kolumbie)
•	Radek	Podrázský	(Dolní	Krupá)	–	Světluše	
Šafrhansová (Dolní Krupá)
Celkem bylo 12 svateb.

Řádková inzerce
Brusič Brosl, Prano, Havířská 3549, tel. 731 871 
591. Broušení nožů, nůžek, masomlýnků, pilových 
kotoučů, zahradních a dílenských potřeb. Prodej 
palivových pil.
Autodoprava v HB přijme závozníka. 

Spolehlivého parťáka, co se nebojí práce a je 
ochoten se učit. Výše mzdy:  
25 000 – 35 000 Kč, Tel. 731 292 161.

Správné znění tajenky z čísla 6/2025: VŠECHNO NEPOVĚSÍŠ NA JEDEN HŘEBÍK.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 34 došlých.
Výherkyní je Alena Antošová.
Znění tajenky posílejte na e-mail press@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. 7. do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 
580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná 
odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Omluva
V červnovém čísle vyšla chybná 
informace v článku na straně 19 o týmu 
kulturistů z Inspire Havlíčkův Brod. Mezi 
nejúspěšnější závodníky týmu patří Alžběta 
Karlová, absolutní mistryně republiky 
v bikini fitness dorostenek, které se tímto 
omlouváme a přejeme hodně úspěchů.
Jana Vránová, editorka

Veřejné jednání ZM v září 2025
Jednání zastupitelstva města se bude konat 
8. 9. od 14.30 hod., Havlíčkovo náměstí 57, 
velká zasedací místnost, 1. patro. Usnesení 
rady a zastupitelstva města naleznete 
v plném znění na www.muhb.cz, záložka 
Rada města a Zastupitelstvo města.

Inzerujte 
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy měsíčník radnice  
ZDARMA do domovní schránky  

Počet	výtisků:	11	300	•	Pokrytí:	město	Havlíčkův	
Brod	•	Provedení:	barevné,	24	stran 
Distributor: Česká distribuční, a.s. 

Číslo vychází první pracovní den měsíce.
Rozměr (šířka x výška)  Cena vč. DPH 21 % 
1 stránka (200 × 266 mm)  8 500 Kč 
1/2 stránky (200 × 131,5 mm)  4 600 Kč 
1/4 stránky (98,5 × 131,5 mm)  2 500 Kč 
1/8 stránky (98,5 × 64,25 mm)  1 300 Kč 
zvýraznění (47,75 mm × dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  2 Kč

Při dlouhodobé spolupráci poskytujeme 
automaticky množstevní slevy.

Formát inzerátů: PDF (text převedený do křivek), JPG, 
TIF	•	Tiskové rozlišení:	300	dpi	•	Barvy:	CMYK	•	Bez	
spadávek	a	ořezových	značek.	•	Přijímáme	inzeráty	

v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc  

do 10. v měsíci. Platba hotově při podání inzerátu 
nebo na fakturu. Objednávku i příjem inzerátu je 

možné přijmout elektronicky.
Kontakt a podrobné informace  
tel. 724 999 236, 604 885 481 

e-mail: hblisty@muhb.cz, press@muhb.cz
Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent.
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Inzerce

SLEVA

6060
Sleva platí na všechna brýlová skla (s výjimkou skel MiYOSMART) a všechny obruby vybraných značek.

Kompletní podmínky této i našich dalších akcí naleznete na www.orangeoptik.cz/akce

6060
Smetanovo náměstí 3800, Havlíčkův Brod, tel.: 775 898 587



Havlíčkobrodské listy

červenec 2025 23

Inzerce




